

法國學生簽證常見問題集 – VISA FAQ

1	EEF 號碼是什麼？ EEF 號碼是法國教育中心線上註冊系統 Etudes en France (EEF)平台上的識別碼 (TWxx-xxxxx)，亦稱為 TW 號碼，標註於您個人系統帳戶的右上方，請務必記下此識別碼，後續的申請過程中皆會使用到。	What is the EEF number? The EEF number is the identification code for the Campus France online platform, Etudes en France (TWxx-xxxxx), also known as the TW number. It is displayed in the upper right corner of your account page on the platform. Please make sure to note this identification code, as it will be used throughout the application process.
2	持台灣護照者，目前住在國外(非法國)，是否可能回台灣使用台灣護照申請法國學生簽證？ 若是住在法國之外的其他國家，完成在台灣的 法國教育中心(Campus France)流程，可在台辦理學生簽證。 ※為保障您的權益，請在回台申請前以信件先行聯繫【法國在台協會-簽證組】確認您在台辦理學生簽證的資格(可用中文): admin-etrangers.taipei-ift@diplomatie.gouv.fr	I am currently living abroad (not France). Is it possible to return to Taiwan and apply for a French student visa using my Taiwanese passport? If you reside in a country other than France, you can only apply if you go through Campus France Taiwan's application process. ※Please contact the [Visa Section of French Office] before returning to Taiwan: admin-etrangers.taipei-ift@diplomatie.gouv.fr
3	若課程 9 月 1 日開始，我該何時開始辦理法國學生簽證？ 簽證申請最早可於預定出發日期前 3 個月	When should I begin the application process for a French student visa? The visa application for a long stay visa

	提交。簽證辦理須一定作業時間，尤其是暑期旺季期間，請盡早辦理以確保在預計出發日期前取得您的簽證。	can be submitted up to 3 months before the expected departure date. Visa processing requires a certain amount of time, which may vary with peak seasons, so it is recommended to apply as early as possible to ensure you receive your visa before the expected departure date.
4	申請法國學生簽證，簽證組需哪些文件？ • 法國學校註冊證明 • 財力證明 • 住宿證明 • 法國教育中心(Campus France)面試手寫收據	What documents will the visa office require for the French student visa application? • Proof of enrollment from the French school • Proof of financial resources • Proof of accommodation • Interview receipt from Campus France (handwritten)
5	申請學生簽證的財力證明是什麼？幣值是否須為歐元？ 財力證明是否必須以申請人名義開立？ 是否須將財力證明翻譯成英文或法文？ 財力證明幣值不限制為歐元但必須以學生的名義開立，若是由父母擔保，則需提供父母的保證信函，父母的銀行存款證明並附上其身份證件影本。 可接受中文版的證明文件但需附英文或法文翻譯注釋。	What is the proof of financial resources required for a student visa application? Does the currency need to be in euros? Must the proof of financial resources be in the applicant's name? Does the proof need to be translated into English or French? The proof of financial resources must be in the student's name. The currency does not need to be in euros. If a parent is guaranteeing financial support, the parent's bank statement must be provided along with a copy of their ID. Proof documents in Chinese are acceptable (with English or French translation).

6	我要申請法國學生簽證，但我尚未找到在法國的住宿。在 France-visas 表格中，我應該在“居住地址”欄填寫什麼？ (僅限台灣國籍) 請填寫您抵達法國後的臨時地址。	I am applying for a French student visa, but I have not yet found accommodation in France. What should I fill in the 'residential address' section of the France-visas form? (only for Taiwanese nationals) Please enter your temporary address upon arrival in France.
7	學生簽證的費用是多少，應該如何支付？為什麼新台幣費用經常變動？ 透過法國教育中心 EEF 流程，則簽證費用減半優惠為 50 歐元。 因以新台幣支付，實際新台幣金額將受匯率影響，因無法找零，除了現金也可以用悠遊卡付款。	What is the cost of the student visa, and how should it be paid? Why does the fee in NTD often change? Via EEF process, the visa fee is 50 euros. Since payment is made in NTD, the actual amount will be affected by the exchange rate. Payment can be made in cash or by Easy Card.
8	學生簽證的作業工作天數？ 除特殊情況外，送件起應預估至少 2 週。	What is the processing time for the student visa? Except in special cases, it takes at least 2 working weeks from the day the application is submitted.
9	如何追蹤我的簽證申請進度？我的簽證可以由他人領取嗎？ 簽證核准後，將以電子郵件通知申請人。 若申請人不克親自領取，可以英文或法文擬委託書，授權他人代領取簽證（並附收據和委託人的身份證影本），受託人代領時，也應出示其身份證件。	How can I track the progress of my visa application? Can someone else pick up my visa on my behalf? Once the visa application process is over, the applicant will be notified by email. If the applicant is unable to pick up the visa in person, they can provide a power of attorney in English or French, authorizing someone else to collect the visa on their behalf. The person

	簽證申請進度亦可透過 France-Visas 網站追蹤。	collecting the visa must bring his/her own ID, a copy of the applicant's ID and the payment receipt. The visa application progress can also be tracked through the France-Visas website.
10	如果在簽證申請審核期間需要用到護照該怎麼辦？ 除特殊情況，簽證審核期間，護照無法出借給申請人。 請注意，欲借出護照，需檢附英文或法文申請說明信，且借出期間將停止審核，必將影響簽證審核進度且延後核發時程。	What should I do if I need my passport during the visa application processing? The passport will not be loaned to the applicant during the visa application processing, except in the case of an emergency. Please note that if you take back your passport, an application letter in English or French explaining the reason is required. Keeping your passport with you may delay the visa processing and issuance.
11	什麼是 VLS-TS？ VLS-TS（長期簽證等同於居留證）允許學生在法國停留 4- 12 個月。 但請注意：您必須於抵達法國後，儘早上網完成簽證驗證以及線上報到程序。該程序完全 E 化，您只要至以下網站(法/英/中文版)即可完成登錄，並請務必於您抵法後三個月內完成，才可享政府行政部門提供的服務與福利： https://administration-etrangers-en-france.interieur.gouv.fr/particuliers/#/	What is VLS-TS? VLS-TS (long-stay visa as a resident permit) may have a validity period ranging from 4 to 12 months. You MUST proceed to your online visa validation within three months of your arrival in France on the following website : https://administration-etrangers-en-france.interieur.gouv.fr/particuliers/#/

12	我的學生簽證有效期限是多久？ 簽證從哪一天開始生效？ 學生簽證有效期為 4 到 12 個月，並可在法國居住所在地 Préfecture (警察局)申請延長居留。學生簽證效期可從課程開始 2 天 至 1 個月前生效，原則依據您預計出發的時間而定。	How long is my student visa effective, and when does it start? The student visa is valid for 4 to 12 months and can be extended locally (at the prefecture). Generally, the student visa can be valid 2 days to 1 month before the start of the academic courses. It depends on your departure day.
13	我遺失了原本有簽證的護照，如果要重新申請學生簽證，是否需要重新進行「Études en France」的申請程序？ 不需要。	I have lost the passport that originally contained my visa. If I need to reapply for a student visa, do I have to go through the 'Études en France' application process again? No, you do not need to.
14	申請上歐盟學程，需透過哪個國家申請簽證？(如 Erasmus Mundus+) 負責簽證申請的國家是第一個接待國。	Which country should I apply for a visa through if I am applying for an EU program (e.g., Erasmus Mundus+)? The country responsible for the visa application is the first host country.
15	申請簽訂 Contrat d'apprentissage 學徒制合約的建教合作課程(Alternance)，可以辦理學生簽證嗎？ 除非已持有允許從事有薪工作的法國居留證，否則簽訂學徒制合約的建教合作課程，並不適用學生簽證申請。 但若就讀的課程中包含企業實習，且非簽訂學徒制合約，則適用辦理學生簽證。	Can a student visa be processed for apprenticeship contracts in work-study programs (Alternance)? Unless the applicant already holds a French residence permit that allows them to engage in paid employment, a work-study program with an apprenticeship contract does not apply to those who apply for a student visa. However, if the program includes an internship, and it is not based on an apprenticeship contract, a student visa can be processed.

16	抵達法國後，該如何更新/延長居留？ 因更新/延長居留通常所需工作天數較長，請務必儘早在(VLS-TS 簽證效期結束前 4 個月至 2 個月前)，向居住所在地警察局 (Préfecture) 提出延長居留申請。 線上申請連結： https://administration-etrangers-en-france.interieur.gouv.fr/particuliers/#/	How do I update/extend my residence permit after arriving in France? Since updating/extending a residence permit requires a certain number of working days, please submit your extension application to the prefecture as soon as you can. You can start your application 4 months before the expiration of your VLS-TS visa. Online application link: https://administration-etrangers-en-france.interieur.gouv.fr/particuliers/#/
17	已在法國持學生身份居留的情況下，我是否可以返回台灣申請新的簽證，而不是在法國續我的居留證？ 否，此情況不可以申請新的學生簽證。您應在法國申請延長居留證。若您回台申辦新的簽證，您的申請有可能被拒絕。	If I am already residing in France with student residence permit, can I return to Taiwan to apply for a new visa instead of renewing my residence permit in France? No, you cannot. You have to renew your residence permit in France. If you come back to Taiwan and apply for a new student visa, you may have a visa denial.
18	我可在學生簽證生效日期前進入法國嗎？ 可以，持台灣護照可以免簽身份入境 (最多停留 90 天)。	Can I enter France before the start date of my student visa? Yes, if your passport allows you to enter under visa-exemption (for a stay of up to 90 days).

19	當我抵達法國海關，除了附有簽證的護照外，我還需要出示其他文件嗎？ 請參考以下 France-Visas 官網說明： https://www.france-visas.gouv.fr/zh/web/france-visas/votre-arrivee-en-france	When I arrive at French customs, in addition to my passport with the visa, do I need to present any other documents? Please refer to the following information on the France-Visas website: https://www.france-visas.gouv.fr/en/web/france-visas/your-arrival-in-france
20	我的簽證已過期，是否可用免簽優惠在法國再多停留 90 天？ 可以，但您還是務必於簽證到期前即先離開申根區，簽證過期之後再用免簽返法。	My visa has expired. Can I use the visa-exemption to stay an additional 90 days in France? Yes, but you must still leave the Schengen Area before your visa expires and then return to France after your visa expired.
21	翻譯認證的流程？(僅限台灣國籍人士) 翻譯認證相關中文資訊請參考法國在台協會官方網站： https://france-taipei.org/%E6%96%87%E4%BB%B6%E8%AA%8D%E8%AD%89%E5%8F%8A%E7%BF%BB%E8%AD%AF-2835#t-0d79	What is the document legalization procedure? (Applicable only to Taiwanese nationals) The legalization procedure is detailed on the website of the Bureau français de Taipei at this address: https://france-taipei.org/%E6%96%87%E4%BB%B6%E8%AA%8D%E8%AD%89%E5%8F%8A%E7%BF%BB%E8%AD%AF-2835#t-0d79
詳細簽證相關資訊請參考 France-Visas 網站 For more visa-related information, please refer to the France-Visas official website.		